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P R O T O K Ó Ł Nr 74/2014 
 

 z LXXIV sesji Rady Miasta Gorzowa Wlkp. odbytej w dniach 29 
września 2014r. od godz.12.00 w sali narad Urz ędu Miasta Gorzowa Wlkp. 
przy ul.Sikorskiego 3-4. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wlkp. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta 
poprzez doręczenie im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych na sesji obecnych było 25 - zgodnie z listą 
obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-ca Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i goście 
zaproszeni, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Interpelacje i wnioski radnych oraz udzielenie odpowiedzi; oświadczenia 

klubowe. 
4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2014 rok 

oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 
(bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/88/Materialy-na-sesje). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. obszaru 
położonego pomiędzy Al. 11 Listopada a rzeką Wartą z ustaleniami 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gorzowa Wlkp. – druk nr 865. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. obszaru 
położonego pomiędzy Al. 11 Listopada a rzeką Wartą – druk nr 866. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wlkp. – druk nr 848. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. obszaru 
położonego u zbiegu ul.Górczyńskiej i Księcia Adama Czartoryskiego – 
druk nr 847. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. i 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego – druk nr 888. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu lokalu - druk nr 889. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
najmu lokalu użytkowego - druk nr 892. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu garażu – druk nr 
898.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości – druk nr 897. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Muzeum Lubuskiego 
im.Jana Dekerta przy ul.Warszawskiej 35 w Gorzowie Wlkp. – druk nr 861. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na rok 2014 dla Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp. – druk nr 890. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok 
miasta Gorzowa Wlkp. – druk nr 895. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok 
miasta Gorzowa Wlkp. – druk nr 896. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok 
miasta Gorzowa Wlkp. – druk nr 900. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
miasta Gorzowa Wlkp. na lata 2014-2025 – druk nr 899. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki – druk nr 893. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów środkami komunikacji miejskiej, w dniu 01 listopada 2014 roku, 
na terenie miasta Gorzowa Wlkp. – druk nr 887.  

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie cen i opłat, zwolnień i 
ulg w opłatach za usługi przewozowe komunikacją miejską w Gorzowie 
Wlkp. oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych i opłaty 
manipulacyjnej z tytułu przewozu osób, zabranych ze sobą do przewozu 
rzeczy i zwierząt – druk nr 894. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na terenie miasta 
Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gminnych – druk nr 863. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na terenie miasta 
Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gminnych – druk nr 864. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na terenie miasta 
Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gminnych – druk nr 891. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania - 
druk nr 862. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości – druk 
nr 778B. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi – druk nr 860. 
29. Informacja z bieżącej działalności Prezydenta Miasta. 
30. Odpowiedzi na interpelacje z LXXIII sesji Rady Miasta z dnia 27 sierpnia 

2014r. 
31. Sprawy różne, wolne wnioski. 
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32. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – 
Jerzy Sobolewski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do 
obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad.2 Zatwierdzenie porz ądku obrad. 
 
Jerzy Sobolewski – informuję, że wpłynął wniosek Prezydenta Miasta o 
poszerzenie porządku obrad projekty uchwał:- w sprawie likwidacji instytucji 
kultury pn.Grodzki Dom Kultury w Gorzowie Wlkp. – druk nr 902, - w sprawie 
uczestnictwa w projekcie utworzenia „Lubuskiej Sieci Centrów Kształcenia 
Zawodowego” – druk nr 901, - w sprawie przyjęcia dotacji ze środków 
finansowych pozostających w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na realizację zadania pod 
nazwą „Usuwanie wyrobów zawierających azbest na terenie miasta Gorzowa 
Wlkp.” – druk nr 903, - w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na lata 2012-
2014 – druk nr 904, - w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2015 – druk 
nr 905, - w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2015 – druk nr 905. 
Ponadto Konwent proponuje poszerzenie porządku obrad o informację nt. 
realizacji budżetu obywatelskiego 2014 – budowa boiska przy gimnazjum nr 9. 
Ponadto Klub Radnych Platformy Obywatelskiej wycofuje z porządku obrad 
pkt.31 – dotyczący projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości - druk 778B. Czy są pytania lub wnioski do porządku obrad? 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie uczestnictwa w projekcie utworzenia „Lubuskiej Sieci Centrów 
Kształcenia Zawodowego” – druk nr 901, głosowało 23 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie likwidacji instytucji kultury pn.Grodzki Dom Kultury w Gorzowie Wlkp. 
– druk nr 902, głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia dotacji ze środków finansowych pozostających w dyspozycji 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Zielonej Górze na realizację zadania pod nazwą „Usuwanie wyrobów 
zawierających azbest na terenie miasta Gorzowa Wlkp.” – druk nr 903, 
głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 



4 
 

 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie zaciągnięcia zobowiązania na lata 2012-2014 – druk nr 904, 
głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2015 – druk nr 905, głosowało 22 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2015 – druk nr 906, głosowało 22 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W głosowaniu jawnym za poszerzeniem porządku obrad o informację w 
sprawie realizacji budżetu obywatelskiego 2014 – budowa boiska przy 
Gimnazjum nr 9, głosowało 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Jerzy Sobolewski – proponuje zapoznać się z o informacją w sprawie realizacji 
budżetu obywatelskiego 2014 w pkt.4 porządku, w pkt.6 projekt na druku nr 
902, w pkt.7 – druk nr 901, w pkt.24 – druk nr 903, w pkt.25 – druk nr 904, w 
pkt. 26 – druk nr 905, w pkt.27 – druk nr 906 i pkt.34 został wycofany.  
 
W głosowaniu jawnym za zatwierdzeniem porządku obrad wraz z przyjętymi 
zmianami, głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.3  Interpelacje i wnioski radnych oraz udzieleni e odpowiedzi; 

oświadczenia klubowe. 
 
Przed dzisiejszą sesją interpelacje zgłosili i odczytali radni: S.Pieńkowski, 
M.Surmacz, M.Rawa, G.Ćwiklińska, G.Wojciechowska, J.Wierchowicz, 
P.Leszczyński, J.Antczak oraz Klub Radnych SLD. Interpelacje stanowią 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Jerzy Sobolewski  - na jakiej podstawie prawnej zostały 

postawione budki w centrum miasta. 
Dla mnie jest to kompletnie 
nienadająca się inwestycja architekto- 
nicznie. Jeśli przez to mamy rozwijać 
miasta. Szpecąc centrum Gorzowa 
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Wlkp. takimi budkami, bo przypomnę, 
że wcześniej walczyliśmy o to żeby 
wynieść właśnie takie budki z centrum 
miasta. Jena z mieszkanek chciała tam 
ustawić kiosk i sprzedawać warzywa to 
miasto się nie zgodziło, a obok są 
postawione szkaradne, budki, które w 
zasadzie tylko stoją, bo byłem tam 
parę razy, a ludzi nie widziałem. Na 
jakiej podstawie prawnej, czy na 
podstawie studium uwarunkowań czy 
planu zagospodarowania przestrzenne 
– go. Wiem, że wcześniej radni 
uchwalali te miejsca, a teraz nie, na 
jakiej podstawie te budki zostały tam 
postawione.  

Udzielenie odpowiedzi: 
Ewa Piekarz – Z-ca Prezydenta Miasta – na większość interpelacji odpowiemy 
na piśmie, ale na jedną chciałabym odpowiedzieć już dziś. W związku z tym, 
że radni i mieszkańcy wielokrotnie występowali do Prezydenta z wnioskiem o 
ucywilizowanie handlu w mieście oraz organizowanie miejscowych ryneczków, 
stąd na próbę do końca 2014r. został uruchomiony osiedlowy ryneczek przy 
ul.Hawelańskiej, prowadzony przez GRH w oparciu o zarządzenie Prezydenta 
Miasta, w którym to zarządzeniu Prezydent wskazał miejsca w centrum 
miasta, w których może być prowadzony handel w dwóch scenariuszach: w 
pasie drogowym lub w miejscach, które nie są pasem drogowym.  
Jerzy Sobolewski – jak to jest ucywilizowanie centrum Gorzowa Wlkp. to 
współczuję Prezydentowi, że to jest ucywilizowanie. 
Włodzimierz Rój – dyrektor OSiR – chciałem odpowiedzieć na pytania radnej 
G.Wojciechowskiej, zdziwiłem się tonem, w jakim to zrobiła, sam lekko się 
zdenerwowałem, bo zakładam, że działamy na rzecz i w imieniu mieszkańców. 
Odnośnie organizacji marszu seniora w sobotę – to nie OSiR był 
organizatorem, OSiR nie wykładał pieniędzy na marsz, dał tylko i wyłącznie 
nagłośnienie i 2 namioty. Wszystkie inne koszty poniosło stowarzyszenie i 
osoby, które w tym uczestniczyły, jako współorganizatorzy. Jeśli chodzi o 
Orkiestrę Świątecznej Pomocy – ma to bardzo długą historię, bo przez wiele 
lat organizatorem była grupa mieszkańców pod przewodnictwem 
p.Wojciechowskiej, zasada była prosta OSiR dawał sprzęt, natomiast 
organizator opłacał pracowników OSiR-u. Nie pamiętam, w którym roku, ale 
pracownicy OSiR nie zostali opłaceni i w następnej edycji OSiR przejął na 
siebie całe działania, bez osób trzecich. Nie podobało się to poprzednim 
organizatorom, wzbudziło to dużą falę krytyki. W związku z tym w kolejnym 
roku OSiR wycofał się i to trwa do dzisiaj, a to, że należy się zgłosić do 
Prezydenta z wnioskiem o przekazanie czy działanie ze sceną to normalne, 
jest zarządzenie Prezydenta i jeżeli Prezydent obejmuje patronatem 
jakąkolwiek imprezę jest to zrozumiałe, że miasto w tą imprezę wchodzi 
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organizacyjnie, jeżeli nie ma takiego patronatu to znaczy, że wprowadzamy 
cennik, który w jakiś sposób reguluje równość podmiotów, które chciałyby coś 
zorganizować. To, że pracownicy OSiR-u nie zostali wynagrodzeni też być 
może wynikało z trudności, na które natrafił komitet organizacyjny, więc na ten 
moment OSiR nie wchodzi z tematykę WOŚP, ponieważ jakkolwiek zadziała 
jest to krytykowane. 
Grażyna Wojciechowska – to jest właśnie to jak urzędnicy, którzy muszą 
wykonywać określone sprawy w naszym mieście i służyć wielkim celom nie 
mają pojęcia co jest grane. Przypominam, że szefem sztabu zawsze była 
p.Marta Ciećwierz, to jest zgoda od p.Owsiaka z Warszawy i podsztaby, które 
funkcjonują od lat: w ZSz Gastronomicznych i drugi, który raz funkcjonuje, raz 
niej w budynku po przedszkolu, gdzie miałam duże zaniepokojenie. To co 
robiłam, robiłam charytatywnie, Pan nie ma prawa tak mówić, jak Pan nie 
sprawdził, robiłam to z własnych pieniędzy, pomagałam, poświęcałam własny 
czas. Mieliśmy grupę przyjaciół, nie pamięta Pan tego skandalu jak Prezydent 
zwołał swoich biznesmenów i chował się w sali na ul.Czereśniowej, gdzie 
piłkarze nożni jakieś mecze grali. Prezydent zawsze przeszkadzał w 
organizacji WOŚP, to jest kpina od lat. O mały włos nie doszłoby, że 
serduszko wróciłoby do Owsiaka, bo pod Katedrą nikt nie wylicytował. Właśnie 
wtedy biznesmen z Gorzowa Wlkp. kupił serduszko i przekazuje na następne 
licytacje. Proszę tylko, żeby dyrektor spełniał funkcje dyrektora, żeby Pan 
służył mieszkańcom. Nie odpuszczę cyklicznie będę podawała do Prokuratury, 
czy gdzie, bo uważam, że to jest łamanie prawa. Cieszę się, że Pan dał, bo po 
to Pan jest i ten sprzęt jest żeby służyć, tylko proszę żeby równo traktować 
wszystkich, a to co dzieje się w naszym mieście to skandal. Teraz nie powiem, 
ale powiem na koniec sesji, bo nie może tak być. To miasto jest nasze, 
mieszkańców, chcemy żeby miasto się rozwijało, żeby pomoc mieli młodzi 
ludzie i starsi, a za ten skandal tu, Prezydenta, to napisze do telewizji i wyśle 
film, jak to Prezydent bezzasadnie zabrał żebracze 5tys.zł., które z Dnia 
Dziecka zaoszczędziłam, bo za darmo zrobiliśmy pod Kupcem Dzień Dziecka. 
To jak to się wyrzuca publiczne pieniądze na remonty dróg, na wytępienie 
chwastów, a nie bród, smród i ubóstwo. Nie mam ochoty wysłuchiwać Pana, 
bo Pan bzdury opowiada  
Włodzimierz Rój – zakładam, że ten fakt, który Pani podjęła, że grupa, w której 
też byłem i kilka osób będących na tej sali również była zebrała ponad 
20tys.zł. na złote serduszko, natomiast cała Orkiestra zebrała ok.7-8tys.zł. 
więc nie można piętnować tego gestu, gdzie ludzie kładli po 2tys.zł. Jestem 
świadkiem kiedy Prezydent położył 1tys.zł., położyłem 500zł. Sądzę, że 
ważniejsze są dla nas sprawy Gorzowa Wlkp. niż rozdrapywanie jakiś 
drobnych spraw, gdzie Radna przez wiele lat prowadziła te sprawy. Nie 
chciałbym Radnej przeszkadzać, tylko pomóc. Pani M.Ciećwierz miała inne 
zdanie w tamtym czasie, ale nie chcę rozdrapywać ran, bo mamy ważniejsze 
rzeczy, mamy wiele nadziei dla Gorzowa Wlkp. i musimy się tym zajmować. 
Być może funkcjonowanie OSiR-u można zmienić, można wiele w nim 
polepszyć ale uważam, że taki atak nie powoduje łączenia tematów a tylko 
pogorszenie. W ciągu tygodnia mm 20 osób, które mają wspaniałe pomysły i 
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żeby pomóc Gorzowowi w takiej, czy innej sprawie. Jest zarządzenie 
Prezydenta Miasta, w którym jest jasno powiedziane, że pewne inicjatywy 
wymagają zapłaty, Pani tez kiedyś jako radna płaciła za nagłośnienie czy inne, 
ale otrzymała Pani na to dotacje.  
Grażyna Wojciechowska – cieszę, się, że z ust Dyrektora zostały 
wypowiedziane słowa, że chcemy wspólnie robić, ile więcej można zrobić 
dobrego jak się połączy siły, a nie ma niezdrowej rywalizacji. Nie może tak 
być, mamy służyć mieszkańcom naszego miasta. Zawsze w grupie 
specjalistów lepiej jest wszystko zrobić. 
Robert Surowiec – Rada Miasta uchwala miejsce i stawki opłaty targowej, a 
nie widzę dzisiaj uchwały mówiącej o tej opłacie, może jest to regulowane 
teraz zarządzeniem Prezydenta Miasta. Mam nadzieję, że od osób, które tam 
handlują nie będzie pobierana opłata za handlowanie poza miejscami 
targowymi. 
Ewa Piekarz – handlowanie w rejonie ul.Hawelańskiej odbywa się na 
podstawie umowy pomiędzy miastem, a GRH na dzierżawę gruntu. Na 
dzierżawionym gruncie GRH zorganizował tymczasowe handlowanie w 
centrum miasta. Podkreślam, wynikało to z bardzo wielu wniosków 
mieszkańców i radnych, z tego co wiem uzyskało pozytywną opinię 
mieszkańców. Na sali obecny jest Prezes GRH i jeśli jest potrzeba przedstawi 
więcej szczegółów.  
 
Ad.4  Informacj ę nt. realizacji bud żetu obywatelskiego 2014 – 

budowa boiska przy gimnazjum nr 9. 
 
Stefan Sejwa – kwestie realizacji budżetu obywatelskiego przyjętego na 2014r. 
przypomnę, że przyjętych do realizacji zostało 10 zadań. Wśród tych zadań 
znajdowały się; ul.Myśliborska wykonanie fragmentu chodnika, plac zabaw 
przy przedszkolu na ul.Wiejskiej, remont fragmentu ul.Tuwima i 
ul.Dwogielewiczowej, ale także ul.Grota Roweckiego, ul.Owocowej, 
ul.Baczewskiego, wykonanie boiska przy SP-12 i realizacja niedużego placu 
zabaw w kwartale ulic Krzywoustego-Borowskiego. Dla 9 zadań z 10 nie ma 
żadnego zagrożenia i w br. wszystkie te zadania w terminie do połowy 
października br. będą zakończone. Powstał problem, który dotyczy zadania z 
budżetu obywatelskiego w odniesieniu do boiska przy szkole na ul.Nowej nr 9. 
Otóż, tam przyjęliśmy do przetargu wartość realizacji tego zadania w kwocie 
210tys.zł. taka była propozycja i oferta zamawiającego w procedurach 
przetargowych, 24 września br. kilka dni temu, rozstrzygaliśmy kolejny, 
czwarty przetarg na tymże zadaniu i niestety wszystkie cztery rozstrzygnięcia 
przetargowe przekraczały znacznie przyjętą kwotę, a oscylowały w granicach 
270-290tys.zł. Jest to dla nas świeża odsłona, o której musimy zadecydować, 
nie możemy tego zadania w br. zrealizować. Nawet gdybyśmy pozyskali środki 
z niewiadomych jeszcze źródeł, to czas realizacji wszystkich prac przy takim 
boisku mógłby być uniemożliwiony zakończeniem w br. warunkami 
atmosferycznymi. W związku z tym wstępna, z naszej strony jeszcze 
niepotwierdzona propozycja będzie dotyczyła żeby to zadanie realizacji boiska 
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przy SP-9 zagwarantować w 2015r. Byłoby to zadanie najprawdopodobniej 
zapisane w budżecie ogólnym 2015r., który będziemy lada tydzień 
konstruować. Kwestia czy pójdzie na niewygasające środki, czy inne 
rozwiązania pojawią się żeby przede wszystkim dzieci i środowisko związane 
ze szkołą nie poczuły się pokrzywdzone, chcemy to konkretnie 
zagwarantować w formule jeszcze różnej, ale potwierdzam to do realizacji w 
2015r.  
Jerzy Sobolewski – dla mnie jest to skandal, że ta inwestycja nie została 
wykonana, ponieważ wyceny robiło miasto i powinno przedstawić wycenę 
realną, żeby to było do zrobienia. Ponadto jest to budżet obywatelski, gdzie 
największa ilość mieszkańców właśnie w obrębie szkoły nr 9 głosowała w tym 
budżecie. Najwięcej poparcia było właśnie w tym punkcie, nie rozumiem 
dlaczego doszło do takiej sytuacji, bo przestajemy być wiarygodni i normalnie 
zachowywać się w stosunku do mieszkańców.  
Ryszard Stefaniak – mieszkaniec miasta Gorzowa, zaangażowany w poparcie 
tego projektu – moja dzisiejsza wizyta jest związana z budżetem 
obywatelskim. Prezydent powiedział, żebyśmy nie poczuli się urażeni, ale 
niestety jesteśmy. Nie po to zbieraliśmy te wszystkie podpisy, po to żeby teraz 
te wszystkie projekty były realizowane wcześniej. Można tutaj mówić różne 
wersje, że niemieliśmy tego, że źle skonstruowany był projekt – można mówić 
różne rzeczy, ale drzewo poznaje się po owocach. Może Pan mówić, że nie 
było wiatru, nie było deszczu, że słońca nie było, ale drzewo się poznaje po 
owocach. Niech Pan pokarze jakim Pan jest drzewem, bo na dzień dzisiejszy 
widzę, że drzewo obumiera. Jaki sens robić następne projekty z budżetu 
obywatelskiego, jeśli te stare nie są realizowane. Wiem jak to będzie: 
wpiszecie ten projekt na przyszły rok, a w przyszłym roku będą ważniejsze 
rzeczy do realizacji. Jeżeli ten budżet był przewidziany na ten rok, to proszę 
go zrealizować. Po to zbieraliśmy uczciwie głosy i mamy ich najwięcej.  
Marcin Gucia – Prezydent poinformował, że oferty, które wpłynęły opiewały na 
270-280tys.zł. jesteśmy przed uchwałami budżetowymi, nie ma sensu nic przy 
nich grzebać, tym bardziej, że mam ogłoszenie o wyniku postępowania 
przetargowego z 26 czerwca br. W tym postępowaniu przetargowymi były 2 
rzeczy, było boisko wielofunkcyjne przy szkole 9 i 12, szkoła 9 była wyceniana 
w budżecie obywatelskim na 200tys.zł., szkoła 12 na 400tys.zł. Na szkołę nr 9 
nie wpłynęła żadna oferta, na szkołę nr 12 – jedna oferta na 333 422zł. Jest to 
66tys.zł. oszczędności poprzetargowych, więc jeśli mamy te 66tys.zł. 
oszczędności, przełożylibyśmy do SP-9 to mamy kwotę 270tys.zł. Chciałbym 
abyśmy w tym punkcie znaleźli jakiś kompromis i tą sprawę załatwili, bo zaraz 
są uchwały budżetowe, możemy jako Rada Miasta to zmienić, dołożyć 10-
20tys.zł. tylko po co?  
Stefan Sejwa – rozumiem rozgoryczenie i niezadowolenie niektórych osób, w 
tym Przewodniczącego Rady Miasta, ale nie ma takiego przepisu prawnego, 
który by spowodował zmuszenie startujących w procedurze przetargowej do 
wykonania pracy ze kwotę, którą oni proponują i nie ma takich mocy 
sprawczych żeby zachęcić do udziału w przetargu kogoś, kto w tym przetargu 
uczestniczyć nie chce. Jest to stwierdzenie pół żartem, pół serio ale ono jest 
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istotą sprawy. Nie jesteśmy w stanie, radny Gucia, z innych źródeł dołożyć, do 
budżetu obywatelskiego środków finansowych, ponieważ pula przeznaczona 
na zadania budżetu obywatelskiego 2014r. dotychczasowymi innymi 
przetargami, została przekroczona o prawie 200tys.zł. Nie mamy globalnie 
oszczędności, tylko mamy problem jak zmieścić się jeżeli chodzi o zadania 
związane z tym przetargiem. Dlatego jeżeli mówi Pan, że chcemy oszukać, nie 
wiem na czym opiera Pan taką informację. Stajemy w sytuacji takiej, że 
brakuje środków finansowych nie z naszej winy tylko uczestników przetargu. 
W związku z tym próbujemy znaleźć wyjście, deklarujemy, że w budżecie 
2015r. na sztywno zapiszemy zadanie związane z realizacją tego zadania 
jeżeli chodzi o boisko przy SP-9, innych rozwiązań nie ma, przecież budżet 
jest materia zaawansowana w realizacji, nie mamy sytuacji, że w trakcie 
budżetu wchodzimy w październik, jeśli chodzi o 2014r. możemy dokonywać 
ruchów w granicach 100tys.zł. – to sytuacja, której absolutnie nie możemy 
podjąć.  
Marcin Gucia – był przetarg na SP-12 oszczędziliśmy 66tys.zł., dlaczego od 
razu nie zostało to przesunięte? Moim zdaniem jest to priorytet, jest to 
zadanie, które uzyskało najwięcej głosów i tak naprawdę powinniśmy 
zaczynać realizację właśnie od tego. Tutaj błędu nie popełnili ani mieszkańcy, 
ani osoby, które angażowały się w zbieranie podpisów, tylko urzędnicy, którzy 
za nisko ocenili to zadanie, moim zdaniem trzeba to zrobić.  
Ryszard Stefaniak – przecież budżet ustala się na jakiejś podstawie, te 
podstawy ustalacie, że wydamy tyle na to, tyle na to. Dlaczego ktoś ustalił 
budżet na tą inwestycję o wiele mniej niż jest to warte? Wszyscy jak tu 
siedzicie, nikt z Was nie będzie pracował za darmo. Wiadomo było ile to 
będzie kosztować. To dlaczego tak ustaliliście? Dla mnie jest to jawne 
obśmiewanie mieszkańców. Jeżeli jest 270-280tys.zł., a wyceniacie na 
200tys.zł. to wiadomo, że nie dojdzie do skutku.  
Robert Surowiec – jest to taki dość szczególny moment, bo i Prezydent Miasta 
i Rada Miasta, decydując się na wprowadzenie budżetu obywatelskiego, 
podpisaliśmy pewien kontrakt z mieszkańcami. Mówiliśmy mieszkańcom: 
zgłaszajcie zadania, ocenimy je, wycenimy je, my jako Rada i Prezydent 
Miasta, a następnie te które dostaną najwięcej głosów zostaną zrealizowane. 
Tutaj racja, tam było bardzo duże zaangażowanie, kłopot, nie kłopot, cała 
sytuacja nabiera pewnego smaczku w związku z tym, że to była inwestycja, 
gdzie tych głosów było najwięcej, wiele osób było zaangażowanych. Dziś nie 
dziwię się tym mocnym głosom, że mieszkańcy nie czują się komfortowo, ale 
nie jesteśmy tu po to aby przerzucać się odpowiedzialnością. Uważam, że 
dobrze byłoby znaleźć rozwiązanie, jest to kwestia 60-kilku tysięcy, warto 
byłoby wygospodarować dziś te pieniądze. Mamy też uchwały budżetowe, ale 
myślę, że zamiast stresować się należy wypracować porozumienie. Mamy 
jeszcze kilka godzin do końca tej sesji, proponuję żeby zostawić ten punkt i 
spróbować znaleźć dobre rozwiązanie.  
Jan Kaczanowski – budżet obywatelski w mieście Gorzowie Wlkp., to nowa 
jakość obywatelska dotycząca aktywności naszych mieszkańców. Sądzę, że 
cały czas nam chodziło o to, że wyobrażamy sobie tą aktywność mieszkańców 
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nie tylko poprzez radnych Rady Miasta Gorzowa Wlkp., ale że będziemy 
budować społeczeństwo obywatelskie. Rozumiem Prezydenta Sejwę i Jego 
służby, że na pewno przy określonych koncepcjach, rozwiązaniach trzeba 
trzymać się litery prawa, nie wolno nikomu bagatelizować tej aktywności, 
chociażby w tym temacie, gdzie 2tys. zainteresowanych mieszkańców 
głosowało za tym tematem. Dlatego absolutnie wpisuję się w te opinie i 
podpowiedzi, w te głosy, że powinniśmy tymże inicjatorom, którzy tak bardzo 
się zaangażowali w tym i nie tylko w tym temacie, jasny dać sygnał, że na 
pewno będziemy o tym pamiętali. Nie będziemy pamiętali w ciągu najbliższych 
3-4 lat, ale musimy tą gwarancję zapewnić już, teraz, prawie, że dzisiaj.  
Stefan Sejwa – właśnie staram się przekonać radnych o takim rozstrzygnięciu, 
chciałbym przypomnieć jeszcze, że przyjmując zadania do budżetu 
obywatelskiego, powołany zespół konsultacyjny, do tego celu dokonuje 
szacunku, wartości zadań, a nie ich formalnej wyceny. W związku z tym nie 
można zarzucać na tym etapie prac, niedopasowanie się jakoby w sensie 
możliwości wyceny a rozstrzygnięć przetargowych. Na dzisiejszym etapie 
gdybyśmy chcieli jeszcze myśleć o jakiejkolwiek dalszej realizacji jest to 
niemożliwe i ryzykowne, bo należałoby ogłosić nowy przetarg. W jednym z 
wątków mojej wypowiedzi starałem się uświadomić Radzie, że mamy pojutrze 
01 października, atmosferycznie jest pewien reżim wymagany przy tych 
pracach, jeżeli chodzi o boisko, nie zdążymy zważywszy na zimę, warunki, 
realizację tego zadania. W związku z tym jeszcze raz publicznie, w imieniu 
Prezydenta – T.Jędrzejczaka i swoim własnym, chciałbym publicznie 
zadeklarować, że zważywszy na wagę i rangę, rolę zadań budżetu 
obywatelskiego zadanie to będzie podjęte do realizacji w budżecie 2015r. 
Może to być czasowa, proceduralna i faktyczna realizacja wykonania już z 
marcem przyszłego roku.  
Marek Surmacz – sytuacja jest precedensowa i bardzo znamienna, chodzi tu o 
niewielkie kwoty, ale niedawno mieliśmy do czynienia z przeszacowaniem 
inwestycji milionowych. Pamiętamy rozstrzyganie różnych przetargów, gdzie 
wyceny inwestorskie w relacjach do wycen zaproponowanych przy wykonaniu 
sięgały obniżone o 30, 40%. Prezydent Miasta publicznie chwalił się tym jak 
sprytnie prowadzi przetarg. Sądzę, że jest trochę inaczej, że jest to jedna z 
metod na uwalenie różnych inicjatyw obywatelskich, po prostu jak się niżej 
wyceni, to się chętny nie znajdzie na te roboty i inicjatywa leży. Natomiast 
zawyżanie wartości robót ma posłużyć tzw. swoim wykonawcom. Jak oni nie 
wygrają przetargu, to potem się tak dzieje na końcu, że niby oszczędzamy, ale 
w istocie rynek jest bardzo porównywalny. Jest to tylko i wyłącznie kwestia 
urzędnicza i temu trzeba się przyglądać. Uważam, ze to ma nie tylko to dno na 
wierzchu, ale i pod spodem, różne wyceny, różnie wykonywane są, w 
zależności od potrzeb bieżących. 
Mirosław Rawa – wydaje się, że to jest bardzo niedobra i zła sytuacja, 
podważa zaufanie do samorządu jako całości, zwłaszcza, że jest to inicjatywa 
zgłoszona przez mieszkańców. Czy z całą pewnością nie da się twego zrobić 
w tym roku, nawet przyjmując najbardziej optymistyczny harmonogram 
dotyczący rozstrzygnięcia przetargu i wykonania tego zadania. Gwarancja 
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dotyczące umieszczenia tego w budżecie przyszłego roku, doskonale wiemy, 
że Prezydent ma tylko inicjatywę dotycząca budżetu, a nie może 
gwarantować, że na pewno się to zadanie w budżecie przyszłego roku 
znajdzie. Budżet uchwala Rada Miasta, a będzie już nowa Rada Miasta. 
Przypuszczam, że tak się stanie, że radni tą inwestycję wprowadzą, ale 
gwarancje Prezydenta nie są tutaj zbyt mocnę, stąd pytanie dlaczego tak 
długo zwlekaliście z tą sprawą? Nie jest to jakaś oszałamiająca kwota, można 
było dokonać przesunięcia w budżecie i ta zadanie zrealizować. A może się 
mylę nie ma tu żadnego zwlekania z załatwieniem tej inwestycji? 
Stefan Sejwa – nie możemy tego zadania zrealizować w sensie finansowym, 
ale także realizacyjnym w czasie, w br. ponieważ nie posiadamy środków, a 
także należałoby ogłosić przetarg, co ma swoją określoną procedurę. Ostatni 
przetarg rozstrzygnęliśmy 24 września br., parę dni temu, w związku z tym jak 
mogliśmy zabezpieczyć inne rozwiązania i inne działanie w tym zakresie. Na 
pierwszym przetargu nie zgłosił się żaden wykonawca. To nie jest taka 
sytuacja, która byłaby oczywistą i prostą. W związku z tym, to rozwiązanie, 
które proponuję jest rozwiązaniem jednym do zastosowania, że wprowadzone 
do budżetu zostanie zadanie w 2015r.  
Robert Surowiec – pewien problem polega na tym, że Pana rozwiązanie to 
propozycja podpisania z mieszkańcami weksla pisanego na wodzie, 
szczególnie w tym roku, bo nie wiadomo, kto będzie Prezydentem pod koniec 
tego roku i kto z nas będzie radnym, więc chcemy zaciągnąć zobowiązanie, a 
nie za bardzo wiemy kto będzie je wykonywał. Należy usiąść i znaleźć 
rozsądne rozwiązanie.  
Marcin Gucia – na dzisiejszą sesję Prezydent wprowadził kilka uchwał 
zaciągnięcia zobowiązań na 2015r. Rozumiem, że te uchwały dotyczą 
zapewnienia Urzędom, które będą nam dotacji udzielać, pewności, że 
będziemy mieli środki na realizację takich zadań, a może podejmiemy taką 
uchwałę względem mieszkańców? Czy jest to w ogóle możliwe, żeby 
zaciągnąć zobowiązanie na 2015r. uchwałą Rady Miasta i zobowiązać się do 
pokrycia zobowiązań z dochodów własnych miasta w sprawie tego boiska. 
Oczywiście to nie będzie praktycznie nikogo satysfakcjonować, ale jest to już 
coś na papierze.  
Stefan Sejwa – konsultuję, bo pomysł na gorąco zgłaszany do 
przeanalizowania, jesteśmy przed przetargiem, należałoby ogłosić nowy 
przetarg, a więc takie zobowiązanie nie jest kwotą, którą możemy w tej chwili 
sprecyzować 
Jerzy Sobolewski – może przejdźmy do kolejnych punktów porządku obrad, a 
w międzyczasie proszę skonsultować i w późniejszym czasie ewentualnie 
zaproponować rozwiązanie tej sytuacji.  
 
Propozycje przyjęto przez aklamację.  
 
Ryszard Stefaniak – cały czas Prezydent mówi, że były przetargi, że nikt nie 
przyszedł, że nikt się nie zgłosił ale cały czas wszystko rozbija się tylko o tą 
jedną sprawę. Kwota, którą proponujecie jest po prostu za niska. Pierwszy 
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przetarg jak się odbył, gdyby była odpowiednia kwota, pewnie ktoś by się 
zgłosił i zrobił to boisko. Pewnie tak by było, natomiast Pana obiecywanie, 
osobiście, to nie jest głos szkoły, rodziców, tylko mój głos, osobiście do Pana 
nie mm zaufania, dlatego, że jak Pan kilka lat temu chodził po ul.Traugutta i 
zbierał podpisy żeby zostać radnym obiecywał Pan „gruszki na wierzbie” i 
kiedyś będąc w radio zadzwoniłem i zadałem w tej kwestii pytanie. Chodziło o 
ul.Traugutta, czy został zrobiony odcinek drogi, której właścicielem jest SM 
„Dolinki”, natomiast dojazd do tej ulicy trzeba było mieć samochód terenowy. 
Pan zbierając podpisy, wszystkim obiecywał Pan, że ta ulica zostanie 
zrobiona. Minęło kilka lat, osobiście 2 miesiące temu na tej ulicy wywróciłem 
się motorem i dopiero teraz zaczęto. Prezydent nie daje więc podstaw do tego, 
żeby Panu wierzyć.  
Stefan Sejwa – remont ul.Traugutta od dnia dzisiejszego rozpoczęty.  
 
Ad.5  Informacja o przebiegu wykonania bud żetu miasta za I 

półrocze 2014 rok oraz informacja o kształtowaniu s ię 
wieloletniej prognozy finansowej. 

 
Jerzy Sobolewski - informacja o przebiegu wykonania budżetu miasta za I 
półrocze 2014 rok oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. Ponadto z przedłożoną informacją zapoznała się Komisja Budżetu i 
Finansów, Komisja Gospodarki i Rozwoju, Komisja Spraw Społecznych, 
Komisja Oświaty i Wychowa oraz Komisja Kultury, Sportu i Promocji. W 
związku z brakiem chętnych do dyskusji, uznaję, że Rada Miasta przyjęła do 
wiadomości przedłożona informację.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.6  Podj ęcie uchwały w sprawie likwidacji instytucji kultury  

pn.Grodzki Dom Kultury w Gorzowie Wlkp. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Kultury, Sportu i 
Promocji.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie likwidacji instytucji 
kultury pn.Grodzki Dom Kultury w Gorzowie Wlkp., głosowało 17 radnych, przy 
2 głosach przeciwnych i 2 wstrzymujących się - załącznik nr 14 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Ad.7 Podj ęcie uchwały w sprawie uczestnictwa w projekcie 

utworzenia „Lubuskiej Sieci Centrów Kształcenia 
Zawodowego”. 
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Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Oświaty i 
Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie uczestnictwa w 
projekcie utworzenia „Lubuskiej Sieci Centrów Kształcenia Zawodowego”, 
głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - 
załącznik nr 17 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Ad.8  Podj ęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodno ści projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gorzowa Wlkp. obszaru poło żonego pomi ędzy Al. 11 
Listopada a rzek ą Wartą z ustaleniami Studium uwarunkowa ń 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wlkp.  

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki i 
Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie stwierdzenia 
zgodności projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gorzowa Wlkp. obszaru położonego pomiędzy Al. 11 Listopada a rzeką 
Wartą z ustaleniami Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp., głosowało 17 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i 3 wstrzymujących się - załącznik nr 20 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Ad.9 Podj ęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp . 
obszaru poło żonego pomi ędzy Al. 11 Listopada a rzek ą 
Wartą. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. 
obszaru położonego pomiędzy Al. 11 Listopada a rzeką Wartą, głosowało 16 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i 3 wstrzymujących się - załącznik nr 
23 do protokołu. 
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Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Ad.10 Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do zmiany 

Studium uwarunkowa ń i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wlkp. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gorzowa Wlkp., głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych 
i 1 wstrzymującym się - załącznik nr 26 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Ad.11  Podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gorzowa Wlkp. obszaru poło żonego u zbiegu 
ul.Górczy ńskiej i Ksi ęcia Adama Czartoryskiego. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Gorzowa Wlkp. obszaru położonego u zbiegu ul.Górczyńskiej i Księcia Adama 
Czartoryskiego, głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się - załącznik nr 29 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Ad.12  Podj ęcie uchwały w sprawie aktualno ści Studium 

uwarunkowa ń i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Gorzowa Wlkp. i miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie aktualności Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
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Wlkp. i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, głosowało 19 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 
32 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 33 do protokołu.  
 
Ad.13 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu lokalu. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu, głosowało 19 radnych, przy braku 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 35 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Ad.14 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu lokalu u żytkowego. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego, głosowało 19 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 38 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 39 do protokołu.  
 
Ad.15 Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na odst ąpienie 

od obowi ązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 
garażu.  

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 
garażu, głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się - załącznik nr 41 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 42 do protokołu.  
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Ad.16  Podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na obci ążenie 
nieruchomo ści. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
obciążenie nieruchomości, głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 44 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 45 do protokołu.  
 
Ad.17 Podj ęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Muzeum  

Lubuskiego im.Jana Dekerta przy ul.Warszawskiej 35 w 
Gorzowie Wlkp. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Kultury, 
Sportu i Promocji. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla 
Muzeum Lubuskiego im.Jana Dekerta przy ul.Warszawskiej 35 w Gorzowie 
Wlkp., głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się - załącznik nr 47 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 48 do protokołu.  
 
Ad.18  Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na rok 2 014 dla 
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na rok 2014 dla 
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp., głosowało 19 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 50 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 51 do protokołu.  
 
Jerzy Sobolewski – ogłasza 0,5h przerwę. 
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Po przerwie:  
Jerzy Sobolewski – w związku z tym, że Prezydent przygotowuje odpowiedź 
dotyczącą inwestycji boiska przy SP-9 i nie ma merytorycznych dyrektorów 
wydziałów, stąd mam pytanie czy będą zadawane pytania od pkt.23 w dół, bo 
musimy czekać, być może będzie musiała być zmiana Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, czy możemy teraz przystąpić do realizacji porządku od pkt.23?  
Marek Surmacz – jak rozumiem nieobecny na sesji jest Prezydent Miasta, do 
tego już się przyzwyczailiśmy  
Jerzy Sobolewski – Prezydent się usprawiedliwiał, ma bardzo ważną umowę 
do podpisania, przepraszam, ze wcześniej takiej informacji nie przekazałem. 
Marek Surmacz – ale jak rozumiem skoro miał czas żeby zawezwać 
merytorycznych pracowników do siebie, to znaczy, że dysponuje czasem, 
który powinien spędzać na sesji Rady Miasta. W związku z tym wnoszę, jeżeli 
nie ma przedstawiciela Prezydenta Miasta, gotowego do zajęcia stanowiska w 
kwestiach, które nas mogą obligować do tego żeby wzbudzić wątpliwości, o 
zdjęcie tych punktów z porządku obrad i odłożenie na następny czas. 
Jerzy Sobolewski – jak długi czas ewentualnie potrzebny jest, czy Pani 
Prezydent jest może już przygotowana? 
Grażyna Ćwiklińska – czy punkty od pkt.23, który będziemy procedować jest 
również umieszczony projekt na druku nr 894, bo chciałam w tej kwestii zabrać 
głos? 
Jerzy Sobolewski – proszę poczekać, aż będziemy na ten temat rozmawiali. 
Ewa Piekarz – w tej chwili Skarbnik i służby finansowe pracują nad 
przygotowaniem dla Rady propozycji w odniesieniu do boisk przy SP-9, a 
pociąga to za sobą zmiany z pozostałych projektach uchwał. Być może za 
125-20 minut będziemy gotowi, natomiast nad pozostałymi jesteśmy 
przygotowani i możemy rozmawiać. 
Jerzy Sobolewski – proponuje od pkt.23 procedować porządek obrad sesji. 
Czy radny M.Surmacz podtrzymuje swój wniosek formalny, czy procedujemy 
od pokt.23? 
Marek Surmacz – mój wniosek był warunkowy, gdyby powstał zator, 
oczekiwanie dopytywania szczegółów, a nie byłby obecny konkretny 
pracownik, przedstawiciel Prezydenta Miasta, wtedy ten punkt zrzucamy na 
kolejna sesję, ale jeśli taki zator nie powstanie to nie będzie potrzeby. 
Jakub Derech-Krzycki – zanim zostałem dopuszczony do głosu wszystko się 
rozwiązało, chciałem apelować do radnego Surmacza, żeby wycofał ten 
wniosek.  
Jerzy Sobolewski – w związku z powyższym proponuję przystąpić do 
procedowanie od pkt.23. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.23  Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągnięcia po życzki. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
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Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
Grażyna Ćwiklińska – czy to chodzi o dotacje do Karty Mieszkańca Deszczna? 
Ewa Piekarz – w tym projekcie mamy sprawę zaciągnięcia pożyczki w 
WFOŚiGW na realizację programu KAWKA. Jest to projekt pilotażowy, 
reedukacja emisji zanieczyszczeń powietrza w Śródmieściu w ramach 
programu o nazwie likwidacja niskiej emisji wspierająca wzrost efektywności 
energetycznej i rozwój rozproszonych odnawialnych źródeł energii I część 
program pilotażowy KAWKA, czyli chcemy wspólnie z PGE Górnictwo i 
Energetyka Konwencjonalna, Oddziała EC Gorzów Wlkp. zrealizować budowę 
ciepłociągów oraz instalacji wewnętrznych c.o. i ciepłej wody w budynkach na 
Nowym Mieście. Byłoby to zaciągnięcie pożyczki w wysokości 9 312tys.zł. z 
podziałem na lata 2014-2017. Na to zadanie otrzymujemy także dotacje na 
zadania realizowane przez miasto w imieniu którego będzie występował ZGM, 
dotacja będzie w wysokości ok.29mln.zł. 
Jerzy Sobolewski – pytanie było całkiem inne, niż udzielana odpowiedź, 
pytanie nie dotyczy tego punktu. 
Marek Surmacz – jak się będą pojawiały tak absurdalne pytania to wniosę o 
przerwanie sesji. Pytanie kompletnie nie na temat. Bądź żeby Przewodniczący 
wezwał radnego do rzeczy. 
Jerzy Sobolewski – czyli do rzeczy. 
Grażyna Ćwiklińska – Pan w ogóle jest nie w temacie, bo zadał Pan zupełnie 
inne pytanie, więc sama już jestem zaskoczona tym co Pan mówi.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki, 
głosowało 20 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - 
załącznik nr 53 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 54 do protokołu.  
 
Ad.24  Podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia dotacji ze środków 

finansowych pozostaj ących w dyspozycji Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Zielonej Górze na realizacj ę zadania pod nazw ą „Usuwanie 
wyrobów zawieraj ących azbest na terenie miasta Gorzowa 
Wlkp.”  

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia dotacji ze 
środków finansowych pozostających w dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze na realizację 
zadania pod nazwą „Usuwanie wyrobów zawierających azbest na terenie 
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miasta Gorzowa Wlkp.”, głosowało 22 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 56 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 57 do protokołu.  
 
Ad.25  Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągnięcia zobowi ązania na 

lata 2012-2014. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązania na lata 2012-2014, głosowało 22 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 59 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 60 do protokołu.  
 
Ad.26  Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągnięcia zobowi ązania na 

rok-2015. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązania na rok 2015, głosowało 24 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 62 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 63 do protokołu.  
 
Ad.27  Podj ęcie uchwały w sprawie zaci ągnięcia zobowi ązania na 

rok-2015. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązania na rok 2015, głosowało 23 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 65 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 66 do protokołu.  
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Ad.28  Podj ęcie uchwały w sprawie przyznania uprawnie ń do 
bezpłatnych przejazdów środkami komunikacji miejskiej, w 
dniu 01 listopada 2014 roku, na terenie miasta Gorz owa Wlkp.  

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie przyznania uprawnień 
do bezpłatnych przejazdów środkami komunikacji miejskiej, w dniu 01 
listopada 2014 roku, na terenie miasta Gorzowa Wlkp., głosowało 24 radnych, 
przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 68 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 69 do protokołu.  
 
Ad.29  Podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie cen i opłat, 

zwolnie ń i ulg w opłatach za usługi przewozowe komunikacj ą 
miejsk ą w Gorzowie Wlkp. oraz sposobu ustalania wysoko ści 
opłat dodatkowych i opłaty manipulacyjnej z tytułu przewozu 
osób, zabranych ze sob ą do przewozu rzeczy i zwierz ąt. 

 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Gospodarki i Rozwoju. 
Grażyna Ćwiklińska – dotyczy Karty Mieszkańca Deszczna, mieszkańcy 
naszego miasta są zainteresowani jaki może mieć wpływ w przyszłości m.in. 
na wysokość biletów w Gorzowie Wlkp., posunięcie promocyjne Wójta 
J.Wójcickiego, chodzi o to, że na Karcie Mieszkańca Deszczna widnieje Jego 
fotografia, imię, nazwisko, a wiemy, że MZK zostało uszczuplone o kwotę 
106tys.zł., czyli od września do grudnia jest to ponad 106tys.zł., czyli w 
stosunku rocznym jest to ok.319tys.zł. Zgłoszę się z tym na piśmie, ale 
chciałabym wiedzieć z dokumentacji jak wynika jaką mieszkańcy Gorzowa 
Wlkp. będą mieli z tego tytułu stratę w budżecie? 
Stefan Sejwa – to pytanie nie ma żadnego związku z projektem uchwały, który 
prezentujemy, ponieważ projekt odnosi się do błędu pisarskiego jaki zaistniał 
w proponowanych wstawkach, przy ostatnio podejmowanej uchwale. Jeżeli w 
trybie interpelacji, czy spraw różnych to proszę bardzo, w tym momencie to 
pytanie nie mieści się w kwestii tego projektu uchwały. 
Grażyna Ćwiklińska – przepraszam, odniosę się do tego pytania na piśmie i 
złożę w stosownym Wydziale. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
cen i opłat, zwolnień i ulg w opłatach za usługi przewozowe komunikacją 
miejską w Gorzowie Wlkp. oraz sposobu ustalania wysokości opłat 
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dodatkowych i opłaty manipulacyjnej z tytułu przewozu osób, zabranych ze 
sobą do przewozu rzeczy i zwierząt, głosowało 23 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 71 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 72 do protokołu.  
 
Ad.30 Podj ęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na  

terenie miasta Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gmin nych . 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaliczenia niektórych 
dróg na terenie miasta Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gminnych, głosowało 
24 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik 
nr 74 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 75 do protokołu.  
 
Ad.31 Podj ęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na  

terenie miasta Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gmin nych. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zaliczenia niektórych 
dróg na terenie miasta Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gminnych, głosowało 
24 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik 
nr 77 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 78 do protokołu.  
 
Ad.32 Podj ęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg na  

terenie miasta Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gmin nych. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w zaliczenia niektórych dróg na 
terenie miasta Gorzowa Wlkp. do kategorii dróg gminnych, głosowało 24 
radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 
80 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 81 do protokołu.  
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Ad.33  Podj ęcie uchwały w sprawie utworzenia odr ębnych obwodów 

głosowania. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Gospodarki i Rozwoju. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie utworzenia odrębnych 
obwodów głosowania, głosowało 24 radnych, przy braku głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się - załącznik nr 83 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 84 do protokołu.  
 
Ad.34 wycofany. 
Ad.35 Podj ęcie uchwały w sprawie rozstrzygni ęcia skargi.  
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Komisja Spraw Społecznych proponuje uznać skargę 
panów E. i P.Chudzików za bezzasadną. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi, 
głosowało 25 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - 
załącznik nr 85 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 86 do protokołu.  
 
Ad.36 Informacja z bie żącej działalno ści Prezydenta Miasta. 
 
Jerzy Sobolewski – informację z bieżącej działalności Prezydenta Miasta 
wszyscy radni otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 87 do protokołu. W 
związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji uznaję, że Rada Miasta przyjęła 
informację do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację 
 
Ad.37  Odpowiedzi na interpelacje z LXXIII sesji Ra dy Miasta z dnia 

27 sierpnia 2014r. 
 
Paweł Leszczyński – na poprzedniej sesji złożyłem interpelację w sprawie 
możliwych zagrożeń bezpieczeństwa mieszkańców naszego miasta przez 
motolotniarzy, którzy przelatują nad terenami zabudowanymi w naszym 
mieście. W tej interpelacji pytałem Prezydenta o kwestię dotyczącą m.in. tego 
kto w naszym mieście aprobuje przeloty motolotniami nad terenami 
zabudowanymi, podkreślam, że chodzi o tereny zabudowane. Ma to związek z 
sytuacją, która miała miejsce, tu powołuje się na artykuł w „Gazecie Lubuskiej” 
z 4 lipca 2012r., z wypadkiem, który zdarzył się w pobliżu Ulimia. Sprawa nie 
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jest tylko czysto teoretyczna, ale rzeczywiście wiąże się z potencjalnym 
zagrożeniem bezpieczeństwa mieszkańców, którzy do mnie zwrócili się z ta 
kwestią. Pytałem w tej interpelacji również czy nie istniałaby możliwość 
ustanowienia w Gorzowie Wlkp. stref dla motolotniarzy wyłącznie nad 
obszarami niezabudowanymi, bo nie chodzi o możliwość całkowitego 
wyłączenia możliwości tej formy komunikacji, ale idzie o zachowanie 
bezpieczeństwa nad obszarami zabudowanymi. W odpowiedzi otrzymuję 
informacje, że Prezydent Miasta Gorzowa Wlkp. nie jest organem właściwym 
w sprawach lotnictwa cywilnego. Zgadzam się wg.ustawy nie jest, natomiast w 
kontekście tej kwestii, która wiąże się z bezpieczeństwem można byłoby 
oczekiwać inicjatywy Prezydenta Miasta jako organu władzy wykonawczej w 
tym temacie do Urzędu Lotnictwa Cywilnego, bo rzeczywiście są to kwestie, 
które znajdują się w kompetencji Urzędu Lotnictwa Cywilnego, ale one dzieją 
się na obszarze naszego miasta. W związku z tym dotyczą potencjalnego 
bezpieczeństwa mieszkańców, a odwołałem się do artykułu, że jednak już 
sytuacja wypadkowa miała miejsce. Należy jakoś temu zapobiec, 
rozgraniczyć, pogodzić interesy mieszkańców z interesami osób, które zajmują 
się tą formą uprawiania lotnictwa, właśnie zaproponowałem ustanowienie 
takich stref, których w naszym mieście nie brakuje stref, w których mogliby się 
poruszać, ale nie przelatując nad obszarami zabudowanymi. W związku z tym 
zgłaszam brak rozwiązania tego tematu, kwestii i zapytuje o stosowną 
inicjatywę Prezydenta w tej materii do Urzędu Lotnictwa Cywilnego, skoro nie 
jest organem, ale nie zwalnia to Prezydenta Miasta z troski o bezpieczeństwo 
mieszkańców. Sprawy bezpieczeństwa też należą do kompetencji, wójtów, 
burmistrzów i prezydentów miasta. Proszę o jakąś odpowiedź na ta kwestię. 
Jerzy Sobolewski – sądzę, że sprawa jest bardziej w organach Wojewody, niż 
miasta, ale niewątpliwie Prezydent może zwrócić się do Wojewody odnośnie 
bezpieczeństwa, za które odpowiada Wojewoda.  
Marek Surmacz – Prezydent Miasta jest organem władzy publicznej i zgodnie 
z przepisami prawa ma obowiązek z urzędu przesłać sprawę do właściwego 
organu, niech to będzie Wojewoda, Urząd Lotnictwa Cywilnego czy nawet sam 
Prezydent RP, to udzielenia odpowiedzi w tym tonie: spadaj – bo tak trzeba to 
powiedzieć, jest traktowana jako niegrzeczna, albo jako skrajnie 
niekompetentna. Podobnie jak odpowiedź na moją interpelację składana w 
sprawie ul.Komandosów. Tu padają różne okresy zaniedbań, w tym przypadku 
chodzi o 32-letnie okresy zaniedbania. Miasto zbywało działki, działki były 
nabywane na terenach będących własnością miasta, zobowiązywano się w 
czasie zagospodarowywania tych osiedli do wybudowania niezbędnej 
infrastruktury i przez 32 lata nie wybudowano drogi. To są skandaliczne 
sytuacje. Najgorsze jest to, że zły człowiek podjął własna inicjatywę na 
obszarze administrowanym i zarządzanym przez miasto. Miasto stwierdza, że 
jest to samowola budowlana i miasto nie reaguje na ta samowolę, zresztą 
podobniej jak nie zareagowało przez blisko rok na składaną przeze mnie 
interpelację w sprawie zajęcia jezdni ulicy Os.przy Stadionie. Dostawałem 
odpowiedzi w stylu: zbadamy czy to legalne, czy nielegalne. Nie muszę mówić 
jak sprawne jest miasto w egzekwowaniu swoich praw jak powiesić jeden 



24 
 

plakat wyborczy w miejscu niewłaściwym. Natychmiast otrzymacie wezwanie, 
wysokie kary i groźby postępowaniem administracyjnym, już nie mówię o tym, 
że zwykłe akcje obywatelskie spotykają się ze strony miasta natychmiast z 
uruchomieniem wszelkich służb bezpieczeństwa, bo naruszyły w jakiś 
formalny sposób regulaminy nasze wewnętrzne. Jednocześnie miasto nie 
reaguje na nieprzestrzeganie permanentne tych samych regulaminów w 
innych miejscach. Z tego wynika, ze właściwie można powiedzieć, władza w 
naszym mieście jest samopas, nie jest sprawowana, w wygodnych tylko dla 
siebie segmentach, tam gdzie jakiś interes jest prezentowany przez ludzi 
związanych z władzą, jest to realizowane, ale tam gdzie zwykły obywatel 
upomina się o swoje prawa to go nie ma. Zwracam jeszcze raz uwagę, że 
odpowiedzi w stylu: miasto będzie czyniło starania, bo zadanie to zostało 
wpisane do realizacji w najbliższych latach – nawet nie nazywam tego 
wstydem. To jest zwyczajny obciach, żeby Prezydent widząc tak jawne 
naruszenie zasad postępowania w obrębie własności miasta zupełnie był 
bezczynny i bezradny. To jest skandaliczne i to wymaga odpowiedniej reakcji. 
Nie zadowolę się tylko tym, że tak mi odpowiedziano, nie wiem czy nie 
zakwalifikuje tego jako świadome działanie polegające na niedopełnieniu 
obowiązków przez Prezydenta Miasta i rozważę skierowanie sprawy na drogę 
karną.  
Paweł Leszczyński – prosiłbym o ustosunkowanie się do tej kwestii ze strony 
Prezydent E.Piekarz, której podpis widnieje pod odpowiedzią na moją 
interpelację z dnia 5 września 2014r. czy mieszkańcy mogą oczekiwać na 
inicjatywę Prezydenta Miasta aby sprawę tą w dalszym ciągu popilotować, 
wyjaśnić, celem zwiększenia bezpieczeństwa mieszkańców naszego miasta. 
Jan Kaczanowski – wszyscy pamiętamy, że w styczniu br. przyjmowaliśmy 
swój plan pracy i póki co ten plan jest konsekwentnie realizowany, ale mamy 
pewną zaległość, że na czerwcowej sesji miał być przyjmowany projekt planu 
remontu dróg i chodników w Gorzowie Wlkp. na lata 2015-2020. Taka 
propozycję składałem osobiście, na prośbę stosownych służb Prezydenta 
Miasta, że służby te nie były gotowe gdy ten temat miał być omawiany na sesji 
czerwcowej, lipcowej, mamy już wrzesień, zwracam się z prośbą dotrzymujmy 
danego przez siebie słowa. Mam nadzieję, że ten plan będzie zaproponowany 
Radzie na sesji październikowej. To, że temat jest bardzo istotny i ważny, to 
wszyscy o tym wiemy.  
Marcin Gucia – co do dróg chciałbym poprosić Prezydenta żeby zlecił badania 
natężenia ruchu, bo przygotowanie takiej listy bez tych badań jest niemożliwe. 
Najważniejsze żebyśmy wiedzieli gdzie jest jaki ruch i co po kolei robić. 
Ewa Piekarz – p.Leszczyński, z całym szacunkiem, inicjatywę taką ma 
zarówno Prezydenta Miasta, jak i Rada Miasta. Jeśli Pan widzi taką 
konieczność wystąpienia z wnioskiem do Urzędu Lotnictwa Cywilnego czy do 
Wojewody, to może Pan przygotować np.projekt stanowiska Rady. Co nie 
znaczy, że Prezydent ponownie nie rozważy Pana wniosku. 
Paweł Leszczyński – bardzo był prosił, jak to Pani ujęła, wnikliwe rozważenie 
podjęcia tej inicjatywy przez Prezydenta, oby rychłe w czasie. Myślę, że 
odpowiedź, zacytuje ostatni akapit: „W związku z powyższym podmiotem 
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mogącym udzielić satysfakcjonującej odpowiedzi na zadane przez Pana 
pytania jest Urząd Lotnictwa Cywilnego. Sądzę, że potwierdzicie też taką 
manierę, która pojawia się w odpowiedziach na nasze interpelacje, że 
właściwie, niektóre kwestie są powtarzaniem naszego pytania, są 
powtarzaniem naszych pytań, wiemy o tym jakie organy się zajmują danymi 
kwestiami, natomiast nam idzie częstokroć o załatwienie bardzo prostych 
spraw i odpowiedzi na bardzo proste i konkretne pytania. Oczywiście, że tak, 
radni mają tego rodzaju inicjatywę, mieszkańcy także, ale sprawa została 
skierowana do Prezydenta, bo jest sprawą ważną i wiąże się z kwestią 
bezpieczeństwa. 
Marek Surmacz – zwracam uwagę p.Piekarz, że to Prezydent Miasta jest 
organem wykonawczym w mieście, jednocześnie wszystkie instrumenty prawa 
leżą po stronie Prezydenta Miasta, więc uchylanie się w taki arogancki sposób 
od podstawowych obowiązków zgłoszenia obywateli o zagrożeniu, bo każdy 
ma prawo czuć się zagrożonym, tym bardziej, że nie tylko wypadek lotniczy 
był tego typu w Ulimiu, ale oglądamy publikatory i widzimy, że podobne 
wypadki dzieją się także w innych miejscach, najczęściej w pobliżu lądowisk, 
gdzie jakaś grupa ludzi uprawia te sporty, ryzykując przelotami nad miejscami 
gęsto zabudowanymi. To się wiąże z ryzykami różnymi, dlatego takie 
odpowiedzi, wobec oczywistego zgłoszenie niepokoju przez mieszkańców, są 
wyjątkowo aroganckie. Aż ciśnie się: wstydu oszczędźcie i dajcie już spokój. 
Ewa Piekarz – o tym, że pewne działania rodzą konkretne ryzyka to wszyscy 
wiemy, natomiast byłoby bardzo niepoważne gdyby Prezydent nie informował 
Rady o tym kto jest władny do podejmowania określonych decyzji. Gdyby nie 
iść tym torem, to można byłoby nawet myśleć o tym, że Prezydent Miasta np. 
wystosował inicjatywę, podjął działania o zasiedleniu Marsa. Każdy z Urzędu, 
organu, podmiotów jest powołany w celu wykonywania określonych 
obowiązków. Sądzę, że Prezydent Miasta zachował się bardzo w porządku, 
wskazując, który z organów jest kompetentny do rozwiązania tej sprawy. 
Stefan Sejwa – uwaga dotycząca planu remontu dróg i chodników w wymiarze 
czasowym 2015-2020 – plan ten jest w ciągłym opracowaniu, natomiast jest 
obiektywna przyczyna, która powoduje, że zwracamy się o przesunięcie. Z 
tego względu, żeby był to plan bardziej realny autentyczny musimy czekać 
jeszcze na zakończenie pewnych ustaleń finansowych związanych z 
dofinansowaniem w ramach środków zewnętrznych, w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Zwróciliśmy się na piśmie do 
Przewodniczącego Rady o przesunięcie terminu, który był określony do 
przedłożenia tej informacji, czy tegoż planu. Taka zgodę uzyskaliśmy. W 
związku z tym nie czuje się tu w sytuacji jakiegoś działania, które jest 
zakłóceniem toku pracy, w sensie realizacji planu pracy Rady Miasta. 
Natomiast chciałbym aby nie powstało wrażenie, że nie robimy nic, nie 
interesujemy się sprawą, chodzi o ul.Komandosów, którą analizował radny 
M.Surmacz, to powiem, że zajmujemy się tym permanentnie, ale rzecz 
dotyczy problemu, że aby doprowadzić do załatwienia sprawy ostatecznie i 
dobrze, wykupu gruntów bo takie wchodzą w rachubę, przebudowy ulicy, bo 
taka również musi być dokonana, a jeszcze żeby było ciekawiej to występuje 
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tam konflikt sąsiedzki, który jest bardzo skomplikowany i trudny do 
rozwiązania. Zajmujemy się tym, próbujemy to w jakiś sposób zrealizować, ale 
jest to zadanie długofalowe, bardzo kosztowne i w związku z tym czeka nas 
tutaj jeszcze w najbliższym czasie dużo prac i wysiłków żeby tą sytuację 
sfinalizować tak jak oczekują osoby tam mieszkające.  
Jan Kaczanowski – p.Sejwa ładnie to wyjaśnił, zgadzam się była taka prośba. 
Temat miał być omawiany na sesji czerwcowej, Prezydent się zwrócił o 
przesunięcie na sesję sierpniową, ale już mamy wrzesień. Przewodniczący 
Sobolewski ma tyle zajęć, ze nie zdążył mnie poinformować, rzeczywiście 23 
września br. Prezydent się zwracał, w związku z tym proszę abyśmy zdążyli 
na sesję październikową. 
Jerzy Sobolewski – rzeczywiście, Prezydent Miasta zwrócił się do mnie, że nie 
zdąży przygotować, przepraszam, że nie poinformowałem p.Kaczanowskiego, 
moim obowiązkiem było poinformowanie, że przekładamy dalej bo nie było 
przygotowane.  
Marek Surmacz – nie byłoby tego sporu sąsiedzkiego, gdyby nie zaniechanie 
działania miasta. Powstała samowola, miasto na wniosek prawowitego 
obywatela, któremu utrudniono możliwości manewrowe przed własną posesją, 
nie zareagowała tak jak powinno zareagować, czyli wezwaniem do 
uporządkowania terenu, przywrócenia stanu poprzedniego i ewentualnie 
potem przystąpienia do zaprojektowania przebudowy tego fragmentu drogi. 
Ubolewam, bo 32 lata ludzie tam mieszkają, tam już drugie pokolenie 
wychodzi z domu, a sprawa jest niezałatwiona. Bierność miasta, bierność 
władz administracyjnych miasta, prowadzi do takiej sytuacji, że ludzie 
zaczynają sobie do gardeł skakać. To nie jest tak, że sprawa stała się 
skomplikowana, bo jest konflikt. Miasto jest bierne i dlatego powstaje konflikt, 
narastają nieporozumienia, bo miasto nie wykonuje swoich podstawowych 
zadań. 
Stefan Sejwa – mam inna opinię w tej sprawie. 
Jerzy Sobolewski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, 
zamykam ten punkt porządku obrad. 
 
Jerzy Sobolewski – w związku z zakończeniem prac, proponuję powrócić do 
pkt.19-23 porządku obrad. 
 
Ad.19  Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 

2014 rok miasta Gorzowa Wlkp. 
 
Małgorzata Zienkiewicz – Skarbnik Miasta – w imieniu Prezydenta Miasta 
zreferowała temat i przedstawiła projekt uchwały. Uzasadnienie stanowi 
załącznik nr 88 do protokołu.  
Jerzy Sobolewski – poinformował, że projekt uchwały uzyskał jednomyślnie 
pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki i Rozwoju 
oraz pozytywną opinię Komisji Oświaty i Wychowania. 
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W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w zmiany uchwały budżetowej 
na 2014 rok miasta Gorzowa Wlkp., głosowało 21 radnych, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 89 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 90 do protokołu.  
 
Ad.20  Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 

2014 rok miasta Gorzowa Wlkp. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał jednomyślnie pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów, Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Oświaty i 
Wychowania. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2014 rok miasta Gorzowa Wlkp., głosowało 20 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - załącznik nr 92 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 93 do protokołu.  
 
Ad.21 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 

2014 rok miasta Gorzowa Wlkp. 
 
Jerzy Sobolewski – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali na piśmie. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 
Ponadto projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i 
Finansów, Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Kultury, Sportu i 
Promocji. 
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2014 rok miasta Gorzowa Wlkp., głosowało 19 radnych, przy 
braku głosów przeciwnych i 2 wstrzymujących się - załącznik nr 95 do 
protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 96 do protokołu.  
 
Ad.22 Podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Gorzowa Wlkp. na lata 2014-2025. 
 
Małgorzata Zienkiewicz - WPF, która radni otrzymali powinna być zmieniona o 
następująca pozycję, a mianowicie: wydatki ogółem wzrosną o kwotę 
210tys.zł. i jest to kolumna 2 w 2015r., tylko 2015r. kolumna 2.2, czyli wydatki 
majątkowe – wzrośnie o 210tys.zł. komuna: wynik budżetu zwiększy się 
minus, czyli zwiększy się niedobór budżetowy w 2015r. o 210tys.zł. Wrosną 
natomiast przychody z budżetu w 2015r. o kwotę 210tys.zł. Zmieni się także 
kolumna 4.2, czyli wolne środki, o których jest mowa w art.217 ust.2 pkt.6 
ustawy o finansach publicznych wzrosną o kwotę 210tys.zł. Także dotyczące 
2015r. kolumna 11.3.2, czyli przedsięwzięcia zawarte w załączniku nr 3, o 
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którym mowa w art.226 ust.3 pkt.4 ustawy o finansach publicznych, dotyczące 
majątku, wzrośnie o 210tys.zł. Wzrośnie też o 210tys.zł. kolumna 11.4 – 
wydatki inwestycyjne kontynuowane. Oprócz tych zmian, które są omówione w 
części dotyczącej objaśnień do uchwały, zamysł jest taki, że w 2014r. na 
przedsięwzięcia: mini boisko przy SP-9 planowana kwota 241tys.zł., 31tys.zł. 
musi zostać w 2014r. na zapłatę za dokumentację. 210tys.zł. jest przesunięte 
na 2015r. ale to jest za mała kwota, bo dopiero rozdysponowaliśmy kwotę, 
która mamy w br. W związku z tym w załączniku nr 3 nastąpi zmiana 
polegająca na tym, że zdejmiemy 90tys.zł. z termomodernizacji obiektów 
oświatowych a zwiększymy na nowym zadaniu, które wprowadzimy do 
załącznika nr 3 jako przedsięwzięcie – budowa mini boiska przy SP-9. W 
sumie w 2015r. w załączniku nr 3 na nowym przedsięwzięciu będzie na mini 
boisko kwota 270tys.zł. mam nadzieję, że to wystarczy, oczywiście jeśli 
jesteśmy przed przetargiem, bo nie wiem na jakim etapie jesteśmy, to kwota 
może być jeszcze niewystarczająca lub może być za duża, trudno w tej chwili 
powiedzieć jaki będzie przetarg. To, że przetargi odbywają się tak a nie 
inaczej na to nikt z nas nie ma wpływu. Dlatego mówienie, że jesteśmy 
nieudolni jest nieuprawnione.  
Jerzy Sobolewski – rozumiem, że jest to gwarancja wybudowania boiska? 
Małgorzata Zienkiewicz – gwarancja jest tylko wówczas jeśli Rada na 2015r. 
uchwali taki budżet. Uchwalenie budżetu jest gwarancją.  
Grażyna Wojciechowska – bardzo duża grupa mieszkańców i rodziców z 
mojego osiedla Dolinki, bardzo mocno pilotowała sprawę „dziewiątki” tego 
kompleksu boisk przy ul.Nowej. Starałam się szukać i nie znalazłam, a 
przecież ta szkoła ma takie zasługi. Cieszę się, że Gimnazjum nr 9 dostało, 
jestem pełna szacunku. Nie, to źle, to interpretuję jest w tej grupie. A dlaczego 
w tej grupie nie znalazła się SP-9 i Zespół Szkól Gastronomicznych - to są 
wzorcowe szkoły, mające taką dobrą współpracę za granicą, pozyskujące 
środki zewnętrzne  
Jerzy Sobolewski – mówimy teraz o budżecie obywatelskim i szkole nr 9. 
Grażyna Wojciechowska – wiem o czym mówię, tylko sięgam wcześniej i tych 
spraw i proszę nie przypominać, bo Alzheimera nie mam i nie będę miała. 
Zapytanie moje dotyczące, popieram, że się znalazło Gimnazjum nr 9, ale 
zapytuje też dlaczego nie ma SP-9 i Zespołu Szkół Gastronomicznych? 
Stefan Sejwa – mylimy pewne rzeczy, jeśli mówimy o „9” to nie oznacza, że 
wszystko pod tą cyfrą się mieści. Tą rzecz, którą przed chwilą 
rozstrzygnęliśmy, propozycją zmian na wniosek i prośbę radnych, żeby jednak 
zadanie budowy boiska przySP-9 na ul.Nowej zrobić, zagwarantować mimo 
zaistniałej sytuacji, że przetargi nie wyszły korzystnie. To w tej chwili 
propozycją przedstawioną przez Skarbnika załatwiamy, czyli próbujemy 
gwarantować środki na realizację tego boiska w formule tej, która została 
przedstawiona całej inżynierii z termo remontów biorąc. Kiedyś wcześniej była 
budowa boiska przy Gimnazjum nr 9, to jest stara sprawa, niewystępująca. 
Podejrzewam, że problem u p.Wojciechowskiej powstał w innego tytułu, że 
przy Gimnazjum nr 9 w propozycji zadań do budżetu głosowanych obecnie na 
2015r. znalazł się też zapis takiego centrum wypoczynkowego, rekreacyjnego 
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przy boisku na terenie szkoły. To zadanie jest tym, o którym mówi Radna, a 
które budzi dodatkowe wątpliwości pewnego mieszania tych równych zadań. 
To ostatnie zadanie, o którym mówię podlega do jutro, do godz.14.00 
głosowaniu i rozstrzygnięciu wynikającemu ze skutków głosowania na 2015r.  
Małgorzata Zienkiewicz – pomyliłam się przekazując Radzie informację 
dotyczącą załącznika nr 3, ponieważ przeniesienie środków z 2015r. to kwota 
210tys.zł., a przesunięcie strefy modernizacji 90tys.zl. to jest 300tys.zł., a nie 
jak wcześniej powiedziałam 270tys.zł., przepraszam.  
Robert Surowiec – chciałem podziękować, bo się okazuje, że nawet w takim 
gorącym okresie udaje się coś wspólnego wypracować bez potrzeby wielkiego 
stresu. 
Izabella Szafrańska-Słupecka – z jakich obiektów oświatowych zdejmuje się 
pieniądze na termomodernizację. Kiedy one zostaną zwrócone? Jest to 
niepokojąca wiadomość. 
Stefan Sejwa – kontynuujemy remonty termo w skali miasta i kolejnymi 
remontami, które są to remont Zespołu Szkół nr 13 i przedszkola na 
ul.Kobylogórskiej, ale to kwestia, że te remonty nie będą w przyszłym roku. 
Kwestia dofinansowania jeżeli chodzi o remonty termo, próbujemy żeby była 
formułą zastosowaną poprzez ZIT-y. Stąd tu nie ma zagrożenia 
sugerowanego w pytaniu tylko jest kwestia pewnej poprawy lepszego i 
tańszego zrealizowania zadania jeżeli chodzi o remonty termo. W tej chwili 
realizujemy remont Zespołu Szkól nr 16 przy ul.Dunikowskiego jest to w 
trackie realizowani, remont będzie zakończony w przyszłym roku. Natomiast te 
dalsze zadania w formule dofinansowania zewnętrznego dotyczą m.in. tych 
dwóch placówek, ale rzecz polega na tym, żeby zrobić to angażując w to 
środki zewnętrzne, a konkretnie w ramach ZIT-ów. Rozumiem wątek pytania, 
ale tu nie ma tych zagrożeń.  
 
W głosowaniu jawnym za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Gorzowa Wlkp. na lata 2014-2025 ze zmianami, 
głosowało 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - 
załącznik nr 97 do protokołu. 
Wyniki głosowania stanowią załącznik nr 98 do protokołu.  
 
Ad.38  Sprawy ró żne, wolne wnioski. 
 
Jerzy Sobolewski – do końca miesiąca proszę Przewodniczących Komisji o 
przygotowanie informacji z pracy komisji za całą kadencję. 
Marek Surmacz – w ostatnich dniach CBA dokonało zatrzymań i Prokurator 
postawił zarzuty kilku osobom popełnienia przestępstw korupcyjnych w jednym 
z ADM-ów gorzowskich. Chciałbym zapytać Prezydenta jaki jest zakres tych 
zarzutów, bo nie chciałbym się opierać na informacjach medialnych. Czy 
wiadomo jaka jest skala w tej chwili prowadzonych postępowań wobec 
różnych organów administracji podległej Prezydentowi Miasta, postępowań 
wobec różnych organów administracji podległej Prezydentowi Miasta? Tu 
mam na myśli głownie takie zjawiska jak występowanie organów śledczych, 
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czy Prokuratury o udzielenie różnego rodzaju informacji i one mogą 
wskazywać na to, że niektóre kwestie pozostają w zainteresowaniu organów 
ścigania. Czy takie informacje są w posiadaniu? Odnośnie samego ZGM-u i 
ADM-u, czy zamierzacie wyciągnąć konsekwencje wobec dyrektora ZGM, 
który przez lata miał sygnalizowane np.interpelacjami wiele nieprawidłowości, 
które się działy także na terenie rozstrzygania przetargów i prowadzonych 
robót przez ADM-1. 
Ewa Piekarz – chciałabym przedstawić informację, o którą prosiła Komisja 
Kultury, Sportu i Promocji, a dotyczy to lokali przy ul.Zbąszyńskliej 1-3 – ile 
osób, które wskazano do zawarcia umowy najmu nadal pozostaje w stosunku 
najmu, a w stosunku do ilu lokali nastąpiła zmiana. Lokali przy ul.Zbąszyńskiej 
1-3 mamy 76, z czego pierwszymi najemcami nadal pozostaje 65 lokatorów, 6 
lokatorów zamieniło mieszkania poprzez Biuro Zamiany Mieszkań, 5 osób 
zmarło, dlatego też 4 lokale są wolne, 1 został wskazany do remontu, w 
stosunku do 3 lokali prowadzone jest postępowanie, 2 najemcom 
wypowiedziano umowę najmu, a w stosunku do jednego mamy wyrok 
eksmisji. Jeśli chodzi o postępowanie CBA w odniesieniu do jednego z ADM-
ów to chciałabym poinformować, że rzeczywiście miało miejsce takie 
zdarzenie, że CBA poprosiło dyrektora ZGM o przekazanie dokumentów 
związanych z kilkoma wymienionymi adresami. Takie dokumenty zostały 
natychmiast udostępnione. Jakie zarzuty są postawione i komu – tego nie 
wiemy, ponieważ nawet na konferencję prasową, która organizowała 
Prokuratura, przedstawiciel ZGM nie został wpuszczony. Co do konsekwencji 
– o ile zostaną stwierdzone nieprawidłowości oczywiście, że będziemy 
wyciągać konsekwencje, w tej chwili nie potrafię odpowiedzieć jakie zarzuty 
zostaną postawione, komu i czy one się potwierdzą.  
Marek Surmacz – pytałem czy wobec dość szokującej sytuacji, sądzę, że to 
nie spowszedniało: zatrzymania, zarzuty, zrobiliście kwerendę w ilu 
przypadkach w ostatnich 4 latach wobec tego ADM-u zgłaszano interpelacje o 
nieprawidłowościach, o remontach, o pijanym pracowniku, którego tolerował 
kierownik ADM-u, itd., przecież naturalne jest w sytuacji, że chce się wiedzieć 
czy były zgłaszane nieprawidłowości i czy ktoś właściwie reagował na to. A nie 
jak zawsze: nie nasza sprawa, organy ścigania, niech się ktoś inny tym 
zajmuje.  
Grażyna Wojciechowska – mam zaszczyt w imieniu mieszkańców 
podziękować za sobotni koncert w wykonaniu naszego młodego gorzowianina 
- Dawida Kwiatkowskiego i zespołu KOMBI. Koszt biletów był przystępny, 
mieszkańcy proszą aby uwzględniać te symboliczne kwoty. Wzruszający był 
moment kiedy dwóch Kwiatkowskich razem zaśpiewało. Sądzę, że to co u 
młodzieży potrafiliśmy zaszczepić, tą miłość do swojego miasta, to należy 
hołubić i nie zapominać aby osoby odpowiedzialne za kulturę zapraszali naszą 
uzdolniona młodzież. Jestem w pełni usatysfakcjonowana, że motyle zostały 
przekazane dla p.Bałdycha i p.Rymara za 25 lat wolności, za te wystawy, za 
wszystkie te sprawy. Proponuje utrzymać imprezy w kwocie dostępnej dla 
zubożałych portfeli mieszkańców naszego miasta.  
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Jerzy Sobolewski – podziękowania dla p.P.Palucha – trenerowi Stali Gorzów 
za osiągnięcie tak spektakularnego sukcesu, że jest w finale. Gratulujemy i 
mamy nadzieje, że za tydzień w niedzielę postawisz wszystkim nam 
szampana, bo radni też się przyczynili do tego, że Stal Gorzów będzie 
najlepszym klubem żużlowym w Polsce. 
Ewa Piekarz – w odniesieniu tej części pytania, o której mówił p.Surmacz, 
chciałam zwrócić uwagę, że nie zliczaliśmy ilości interpelacji w stosunku do 
ADM-1, bo jak wiadomo interpelacje bywają różne, bardzo różnego przekroju i 
dotyczą różnych spraw, ale jeśli Rade to interesuje, to nie ma żadnego 
problemu żeby to zliczyć, tylko nie niesie to za sobą żadnej funkcjo 
poznawczej. 
Marek Surmacz – trzeba było tego głosu nie zabierać, bo to jest 
kompromitacja. Elementarzem zarządzania jest, ze jak się pojawia negatywne 
zjawisko to zarządzający chce wiedzieć o wszystkich aspektach, które mogą 
towarzyszyć temu zjawisku. Sam osobiście składałem interpelacje, 
interweniowałem i wydawało się, że ta sugestia będzie wykorzystana, a Pani 
mówi, że: nie, chcecie to możemy zrobić, ale po co, itd. Naprawdę zabierajcie 
już walizki, składajcie kartony, pakujcie i wychodźcie z Urzędu.  
Ewa Piekarz – p.Surmacz, widać zarządzania uczono nas w różnych 
uczelniach i nabywaliśmy wiedzę od różnych mentorów. Nie uważam, że 
liczba zliczenia interpelacji daje obraz o funkcjonowaniu jednostki. Zupełnie 
inaczej rozumiem zarządzanie, ale mamy prawo do swoich stanowisk.  
 
Ad.39  Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – 
Jerzy Sobolewski zamyka obrady LXXIV sesji Rady Miasta, dziękując 
zebranym radnym i gościom zaproszonym za udział. 
 
Sesję zakończono o godz.1550.. 
 
            Przewodniczący Rady Miasta 
          ( - ) 
             Jerzy Sobolewski 
 
Protokołowała 
M.Matuszek 


